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PROCES VERBAL AL ADUNĂRII GENERALE EXTRAORDINARE 
din data de 8 decembrie 2023, orele 11:00 

Bucureşti, Str. Vasile Conta nr. 16, sector 2, sala Nadia Comăneci 
 
 

PROCEDURI PRELIMINARE 
 

Prin Hotărârea nr. 48 / 8.11.2023 a Consiliului Director, FRŞah a convocat pentru 
data de 8.12.2023, ora 10 (cu posibilitate de reconvocare în aceeași zi, la ora 11, în caz 
de neîndeplinire a cvorumului), Adunarea Generală Extraordinară a FRŞah. 

Întrucât la ora 10 nu s-a întrunit cvorumul, fiind prezenți 15 delegați, Adunarea 
Generală Extraordinară a FRŞah s-a desfășurat de la ora 11, cu prezența a 43 de 
delegați. 

 
    
ORDINEA DE ZI 

 

1. Ratificarea noilor membri, afiliați provizoriu la FRȘah de la data ultimei Adunări 
Generale 

2. Consolidarea Statutului FRȘah, conform adresei ANS 12036/2022 prin adăugarea 
listei cluburilor afiliate FRȘah 

3.Actualizare Statut 

4.Modificare taxe 

5. Diverse 

Din cei 269 membri afiliaţi cu drept de vot, şi-au depus la federaţie mandatele de 
reprezentare ale cluburilor [câte unul de fiecare structură sportivă afiliată] un număr de 
43 delegați [anexă: delegaţi în Adunarea Generală Extraordinară din data de 8.12.2023]. 
 

ACREDITAREA REPREZENTANŢILOR CU DREPT DE VOT s-a făcut de către 
dl Niky Chepa, manager proiect în cadrul Federației Române de Șah. 

Prezidiul a fost format din: dl Vlad Ardeleanu – Preşedinte al FRŞah, dl Alin-Mile 
Berescu – Vicepreşedinte al FRŞah, dl Gabriel Grecescu – Secretar general al FRŞah, 
dna Oana-Diana Simion, notar public. 

Adunarea Generală Extraordinară a început la ora 11, prin intonarea Imnului de 
stat al României, urmată de cuvântul de bun-venit adresat tuturor delegaţilor de către dl 
Vlad Ardeleanu, Preşedinte al FRŞah.  

Dl Secretar general Grecescu dă citire listei delegaților participanți, în număr de 
43. 
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În vederea redactării procesului verbal, Dl Președinte Ardeleanu îl propune pe dl 
Dinu-Ioan Nicula ca secretar de şedinţă. Propunerea este aprobată cu 42 voturi și 1 vot 
împotrivă (C. Țurlea). 

Se propune componența comisiei de numărare a voturilor, pe baza 
autopropunerilor: Radu-Pompiliu Șofran, Anton Soare, Iliuță Moți și este aprobată în 
unanimitate. 

Dl Președinte Ardeleanu prezintă ordinea de zi și explică rațiunile care au stat la 
baza propunerii modificărilor de taxe, demers inspirat din legislația Federației Franceze 
de Șah. Subliniază că modificarea taxelor de legitimare este în interesul cluburilor și, în 
general, al mișcării șahiste, prin creșterea numărului de legitimări, fapt care ar urma să 
aducă FRȘah pe locul 2 în clasamentul federațiilor sportive. Arată că punctul Diverse 
nu-și are loc pe ordinea de zi, fiind vorba de o Adunare Generală Extraordinară. 

Dl. Șofran propune supunerea la vot a ordinii de zi, fapt respins ca nestatutar. 
Se trece la ordinea de zi. 

 
Punctul 1 de pe ordinea de zi: 

 
Dl Secretar general Grecescu face propunerea de afiliere definitivă a celor 6 

structuri sportive afiliate provizoriu de către Consiliul Director, în perioada trecută de la 
ultima Adunare Generală (26 martie 2023): 
 

Nr. Club Jud. 

01 Asociația Clubul Sportiv Moți MH 

02 Paralimpic Buzău BZ 

03 CSM Caransebeș CS 

04 Tricolorul Breaza PH 

05 Olimpic Snagov IF 

06 Calul Nărăvaș Covasna CV 

 
Propunerea este adoptată în unanimitate. 
  
Punctul 2 de pe ordinea de zi: 
 
Dl Secretar general Grecescu dă citire listei cu cele 269 structuri sportive afiliate 

la Federația Română de Șah. 
Este aprobată în unanimitate. 

 

 
Punctul 3 de pe ordinea de zi: 
 
Dl Secretar general Grecescu explică motivul desființării Comisiei jucătorilor din 

străinătate (înființată demult, când nu erau mijloacele de comunicare actuale). Înființarea 
Comisiei Sociale este o necesitate, pe baza trendului promovat de FIDE. 

Actualizarea Statutului este aprobată cu 42 voturi pentru și 1 vot împotrivă. 
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Punctul 4 de pe ordinea de zi: 
 
Dl Secretar general Grecescu prezintă taxele modificate sau anulate, prin 

comparație cu fostul nomenclator. În subsidiar, arată că dna Andrada Andronic (CSU de 
Șah București) a solicitat ca orice corespondență cu antrenori sau jucători să fie cu 
coadresare către clubul din care fac parte. 

Dl Șofran propune o viză unificată de 70 lei, pentru jucătorii între 21-60 de ani, 
scutirea de viză a copiilor sub 8 ani, anularea taxei de transfer de la cluburi radiate.  

Dl Lucian Jugaru susține că deja s-a înregistrat o creștere semnificativă a 
numărului de legitimări și propune votarea separată a taxelor. 

Dl Vlad Ungureanu consideră că în mediul rural va fi greu să se încaseze taxe de 
legitimare. Pune problema neomologării ICSF (Ploiești, iulie 2023), la care dl Dinu-Ioan 
Nicula, Ofițer FIDE al FRȘah, arată că au fost 4 jucători nelegitimați, deci omologarea 
nu se putea efectua fără încălcarea prevederilor în vigoare, strict respectate. 

Dl Florin Coman întreabă de ce s-au mărit taxele de omologare și de ce taxa de 
omologare FIDE nu este 1 euro/jucător. Dl Secretar general Grecescu arată că, în 
tranzacțiile FRȘah, conversia Euro se face la cursul BCR (unde se deține contul), nu al 
BNR. 

Dl Mircea Pavlov susține propunerea dlui Șofran de gratuitate a vizei pentru copiii 
până la 8 ani. 

Dl George Necula propune eliminarea vizei anuale pentru marii maeștri. 
Dl Christiansen Sava propune să se urmeze modelul german, de creare a unui 

ONG care să gestioneze activitatea de juniori. 
Dl Secretar general Grecescu pune la vot dacă se voteze separat, taxă cu taxă. 

Propunerea este respinsă cu 18 voturi pentru, 21 împotrivă și 5 abțineri. 
Dl Secretar general Grecescu pune la vot introducerea gratuității pentru viza 

jucătorilor sub 8 ani. Propunerea este respinsă cu 17 voturi pentru, 18 împotrivă, 4 
abțineri. 

Dl Secretar general Grecescu pune la vot propunerea unificării vizelor de 35 și 
100 lei într-una de 70 lei. Se respinge cu 2 voturi pentru, 31 împotrivă, 5 abțineri. 

Dl Secretar general Grecescu pune la vot anularea taxei de transfer a jucătorilor 
de la cluburi radiate. Se aprobă cu 32 voturi pentru, 4 împotrivă, 3 abțineri. 

Dl Dinu-Ioan Nicula propune 35 lei viză rapid+blitz+dezlegări și 100 lei viză 
rapid+blitz+dezlegări+clasic.Dl Ion-Șerban Dobronăuțeanu propune 50 lei în loc de 35.  
Dl Secretar general Grecescu arată că upgrade-ul de viză va consta în achitarea 
diferenței de 50 lei și supune la vot propunerea cu 50/100 lei, care este adoptată cu 25 
voturi pentru, 6 împotrivă și 5 abțineri. 

Dl Secretar general Grecescu supune la vot eliminarea vizei pentru marii maeștri. 
Se respinge cu 5 voturi pentru, 30 împotrivă, 4 abțineri. 

Dl Secretar general Grecescu supune la vot întregul nomenclator de taxe, care 
este adoptat cu 34 voturi pentru, 2 împotrivă și 5 abțineri. 

 
Diverse: 

 
Dl Ion-Șerban Dobronăuțeanu propune ca la următoarea Adunare Generală să fie 

nominalizați noi membri de onoare ai FRȘah. 
Dl Radu Șofran propune eliminarea CIV. Dl Dinu-Ioan Nicula, Ofițer FIDE al 

FRȘah, răspunde că, la Adunarea Generală a FIDE din 16 decembrie 2023, forul 



mondial va crește limita minimă rating (în principiu la 1400), așa încât CIV-ul (existent și 
la alte federații șahiste naționale) și-ar putea păstra rațiunea de a fi. 

Dl Radu Șofran propune înființarea categoriei de 6 ani la CN juniori. În 
contrapropunere, dl Jugaru optează pentru premierea separată a copiilor sub 6 ani. 

Dl Radu Șofran propune desființarea limitei de vârstă de 70 ani pentru arbitrii din 
lotul național, reglementare care nu se găsește la FIDE. Dl Dinu-Ioan Nicula, secretar al 
Colegiului Central de Arbitri, arată că această prevedere se înscrie în marja de autonomie 
decizională pe care FIDE o dă federațiilor naționale și propune ca, pentru arbitrii care 
împlinesc 70 de ani la jumătatea mandatului de 2 ani ca membri ai lotului național, să se 
acorde o dispensă de 1 an, pentru a-și duce mandatul la sfârșit. 

Dl Constantin Țurlea arată succesele obținute în 2023 de către mișcarea 
ploieșteană. Cere demiterea Ofițerului FIDE Dinu-Ioan Nicula și aducerea dlui Radu 
Chirilă. Dl Vicepreședinte Berescu solicită vorbitorului încetarea atacurilor la persoană. La 
rândul său, dl Președinte Ardeleanu dezavuează un asemenea mod de evaluare a unor 
persoane și subliniază că părerea sa proprie despre profesionalismul dlui Nicula este 
maximă.  Consideră că dreptul la opinie trebuie să existe, dar să nu fie discutate persoane, 
ci principii, iar rolul FRȘah este de a federa. 

Dl Sebastian Andreica-Navruc solicită înființarea unei rubrici de Q&A pe site-ul 
FRȘah. 

Dl  Președinte  Ardeleanu  dorește  să  extindă  implementarea  către  cadrele 
didactice, urmând a fi integrate în bazele de date. 

Dl Vlad Ungureanu are cuvinte de laudă la adresa Galei Șahului Românesc, 
organizată la Palatul CEC din București în 7 decembrie. Invită stafful FRȘah pe 1 iunie 
2024 la manifestarea „Iași 2024”. Consideră că ISCF Ploiești a fost un succes total, 
printr-o participare foarte numeroasă. 

Dl Șofran arată că  există  cluburi care  la începutul anului nu pot plăti vizele 
jucătorilor, neavând încă buget. Dl Secretar general Grecescu îi dă lămuriri asupra 
situației. 

La ora  13.05, dl  Președinte  Ardeleanu  urează  plenului  „Sărbători  fericite!”  și 
declară închise lucrările Adunării Generale Extraordinare a FRȘah. 

 

 

 

 

PREȘEDINTE F.R.ŞAH,                               SECRETAR DE ŞEDINŢĂ A.G.E., 

Vlad Ardeleanu                                                       Dinu-Ioan Nicula 
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